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Or-VII.0002.1.2017       

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXIII/2017 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 24 lutego 2017 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 12.10 

Godzina zakończenia : 15.08 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Jacek Jasiński       

5. Marian Kosakowski         

6. Jacek Karol Jaroszewicz        

7. Barbara Walesiuk 

8. Beata Marlena Jeżerys       

9. Wioletta Kowieska 

10. Piotr Paweł Dojlida   

11. Piotr Siemieniuk  

12. Andrzej Kościuczyk 

13. Ireneusz Jabłoński 

14. Piotr Waczyński  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Jan Perkowski – radny Powiatu 

5. Antoni Bogdan – radny Powiatu  

6. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

7. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXIII Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok. 

4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu: 

a) na dofinansowanie przebudowy skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi 

gminnej w miejscowości Klepacze, 

b) na dofinansowanie dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1537B - 

przejście przez miejscowość Konowały i miejscowość Izbiszcze, 

c) na dofinansowanie dokumentacji projektowej przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 1541B 

Zaczerlany - Gajowniki Kolonia i odcinka drogi powiatowej Nr 1542B droga przez wieś Gajowniki 

wraz z przebudową mostu na rzece Czaplinianka w m. Gajowniki, 

d) w sprawie dotacji na realizację Programu Profilaktycznego „Zdrowy rozwój - dobry start", 

e) w sprawie dotacji na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1538B na odcinku Choroszcz – 

Kościuki. 

5.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie 

ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

6.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy przebudowie 

przepustu w ulicy Sportowej w miejscowości Porosły. 

7.   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów, 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz, do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 

oświatowe. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy prowadzonym przez 

Gminę Choroszcz. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Choroszcz i nadania jej 

Statutu. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Inwentaryzacyjnej. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania z budżetu gminy dotacji na 

dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie gminy Choroszcz. 

12. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przystąpienia do zmian miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Miastem Białystok porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Miastu Białystok zadań własnych gminy w zakresie roweru 

publicznego. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych na 

terenie gminy Choroszcz. 

15. Przedstawienie informacji o uzyskanych dochodach z tytułu renty planistycznej. 

16. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

17. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

19. Interpelacje i wnioski radnych. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie obrad Sesji.  

      

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecna Barbara Walesiuk. 
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 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

Burmistrz Robert Wardziński zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o punkty: 

- projekt uchwały w sprawie w sprawie aktualizacji Zintegrowanej Strategii Rozwoju 

Gminy Choroszcz na lata 2016-2025 – jako pkt 5 

- projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Krupniki – jako 

pkt 6. 

Porządek obrad XXIII Sesji został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 13 głosami za. 

 

 

Ad. 3 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2017 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 
1) zwiększyć plan dochodów o kwotę 596 614 zł. 

2) zwiększyć plan wydatków o kwotę 3 195 415 zł. 

3) zmienić wynik budżetu - wynik budżetu po zmianie: deficyt budżetu w kwocie 1 400 000 zł, 

który zostanie pokryty z posiadanych wolnych środków. 

4) zmienić plan przychodów i rozchodów budżetu, które po zmianie wynoszą: 

planowane przychody – 3 164 166,99 zł; planowane rozchody - 1 764 166,99 zł. 

Powyższe zmiany stały się możliwe dzięki uzyskaniu za rok 2016 nadwyżki budżetowej w kwocie  

4 418 931,47 zł. 

Zwiększenie planu dochodów następuje związku z: 

1) planowanym zawarciem porozumienia z Miastem Białystok o wspólnej realizacji przebudowy ulic 

położonych na granicach obu gmin, tj. ulicy Granicznej w Klepaczach i Skandynawskiej w granicach 

Białegostoku – Gmina Choroszcz uzyska dotację z Miasta Białystok w kwocie 600 000 zł (50% 

kosztu przebudowy ulicy Granicznej); 

2) decyzją Zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

o przyznaniu dotacji w kwocie 50 000 zł na karosację samochodu gaśniczego OSP w Pańkach; 

3) przyznaniem dotacji celowej z budżetu państwa na wypłatę dodatków energetycznych w kwocie 

304 zł, zgodnie z pismem Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku FB-

II.3111.2.2017.MA z dnia 27 stycznia 2017 r. 

4) wpływem dochodów nieplanowanych w pozycjach: 

- rozdział 60016 § 0970 – 7 995 zł – uzgodniony zwrot części wynagrodzenia wypłaconego w latach 

ubiegłych wykonawcy dokumentacji projektowej, 

- rozdział 63003 § 0970 – 21 682 zł – niewykorzystany plan z wydatków niewygasających, 

- rozdział 70095 § 0970 – 1 455 zł – refundacja części kosztów poniesionych w roku ubiegłym za 

wykonane pomiary instalacji elektrycznej w budynku komunalnym, 

- rozdział 75412 § 0970 – 1 000 zł – zwrot nadpłaty składki ubezpieczeniowej w PZU (zmiana 

ubezpieczyciela od 1.01.2017), 

-dział 801 § 2400 – 548,36 zł – rzeczywista kwota dokonanego zwrotu pozostałości środków 

finansowych na wydzielonych rachunkach jednostek oświatowych. 
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Zmniejszenie planu dochodów następuje w związku z informacją o kwocie subwencji z budżetu 

państwa na podstawie ustawy budżetowej na 2017 rok – zmniejszenie subwencji w części oświatowej 

o kwotę 80 542 zł oraz planowanych wpływach z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób 

prawnych – zmniejszenie o kwotę 5 791 zł. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – na wydatki inwestycyjne kwota 1 800 000 zł (zgodnie  

z załącznikiem nr 3) oraz na wydatki bieżące kwota 95 774 zł z przeznaczeniem na bieżące 

utrzymanie dróg; 

- 63003 Zadania w zakresie upowszechniania turystyki – na wydatki inwestycyjne kwota 100 000 zł 

(zgodnie z załącznikiem nr 3); 

- 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej – na zwiększenie wydatków na zakupy 

inwestycyjne kwota 50 000 zł (zgodnie z załącznikiem nr 3) oraz wydatki bieżące związane z 

kosztami utrzymania sprzętu i środków transportu; 

- 70095 Pozostała działalność – na wydatki inwestycyjne kwota 130 000 zł (zgodnie z załącznikiem nr 

3) oraz na opracowanie „Programu rewitalizacji Gminy Choroszcz”; 

- 75023 Urzędy gmin … - na wydatki inwestycyjne kwota 100 000 zł (zgodnie z załącznikiem nr 3); 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na wydatki inwestycyjne kwota 115 000 zł (zgodnie  

z załącznikiem nr 3); 

- 80113 Dowożenie uczniów do szkół – na remont autobusu kwota 70 000 zł; 

- 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi – zwiększenie planu wydatków o kwotę stanowiącą różnicę 

wykonanych w 2016 roku dochodów w rozdziale 75618 § 0480, a wykonaniem wydatków w rozdziale 

85154; 

- 85295 Pozostała działalność (Pomoc społeczna) – na finansowanie prac społecznie użytecznych 

kwota 29 160 zł; 

- 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód - na realizację programu budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków kwota 40 000 zł (w formie dotacji z art. 403 ust. 4 ustawy Prawo ochrony 

środowiska); 

- 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i klimatu – na opracowanie dokumentacji projektowej i 

studium wykonalności w związku z zamiarem złożenia wniosku o dofinansowanie z RPOWP 2014-

2020; 

- dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego – zwiększenie wydatków inwestycyjnych 

kwota 50 000 zł; 

W zakresie zadań administracji rządowej i innych zleconych jednostkom samorządu terytorialnego 

odrębnymi ustawami w rozdziale 85215 Dodatki mieszkaniowe – wprowadza się kwotę 304 zł na 

wypłatę dodatków energetycznych. 

W zakresie zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego – zwiększa się plan wydatków na inwestycje na drogach powiatowych o 420 000 zł 

(zgodnie z załącznikiem nr 5) oraz wprowadza się dotacje dla Miasta Białystok na wspólne 

finansowanie przedsięwzięć zgodnie z porozumieniami międzygminnymi (zgodnie z załącznikiem nr 

5). 

Zmniejszenie planu wydatków następuje w: 

- dział 801 Oświata i wychowanie – o łączną kwotę 80 542 zł poprzez urealnienie planów 

finansowych placówek oświatowych w związku ze zmniejszeniem ostatecznej kwoty subwencji  

w części oświatowej. 

Przeniesienia planu wydatków następują działach: 

-851 Ochrona zdrowia– w kwocie 18 645 zł w związku ze zmianą sposobu realizacji zadania 

publicznego; 

- 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej – w związku z zamiarem zlecenia zadania 

publicznego stowarzyszeniom – kwota 5 000 zł; 

- 854 Edukacyjna opieka wychowawcza – przeniesienie kwoty 3 000 zł do właściwego rozdziału; 

- 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska – przenosi się kwotę 28 000 zł równowartość 

planowanych dochodów z tytuły opłat i kar za korzystanie ze środowiska) z rozdziału 90095 do 

rozdziału 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód; 

-926 Kultura fizyczna - w związku z zamiarem zlecenia zadania publicznego stowarzyszeniom – 

kwota 15 000 zł. 
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Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 9 Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe (drogi publiczne gminne) – zwiększa się 

o kwotę 250 000 zł; 

Poz. 12a Przebudowa ulicy Granicznej w Klepaczach (porozumienie międzygminne z Miastem 

Białystok) – wprowadza się nowe zadanie o wartości 1 200 000 zł; 

Poz. 12b Przebudowa drogi gminnej w Ruszczanach - II etap – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 200 000 zł; 

Poz. 12c Budowa parkingu miejskiego przy ulicy Powstania Styczniowego w Choroszczy – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 150 000 zł; 

Poz. 15 "Kominowe Bajoro miejscem rekreacji" (zadanie realizowane w ramach Budżetu 

Obywatelskiego - 75 000 zł) wraz z zagospodarowaniem terenu wokół zbiornika – zwiększa się plan 

wydatków o 100 000 zł; 

Poz. 16a. Zakup samochodu na potrzeby brygady remontowej sekcji obsługi gospodarki 

mieszkaniowej – wprowadza się nowe zadanie o wartości 50 000 zł; 

Poz. 17 Modernizacja budynku przy ulicy Sienkiewicza 29 (siedziba M-GCKiS) wraz  

z opracowaniem dokumentacji projektowej jego rewitalizacji i przebudowy wnętrza części budynku – 

zwiększa się plan wydatków o 65 000 zł na opracowania projektowe; 

Poz. 17a Dokumentacja projektowa na rewitalizację placu przy budynku przy ulicy Sienkiewicza 29  

w Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 35 000 zł; 

Poz. 17b. Budowa placu przy cmentarzu w Izbiszczach – wprowadza się nowe zadanie o wartości 30 

000 zł; 

Poz. 18a. Modernizacja budynku Urzędu Miejskiego w Choroszczy przy ulicy Dominikańskiej - wraz 

z dociepleniem – wprowadza się nowe zadanie o wartości 100 000 zł; 

Poz. 20a. Rozbudowa świetlicy Ochotniczej Straży Pożarnej w Choroszczy – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 30 000 zł; 

Poz. 20b. Karosacja samochodu pożarniczego na potrzeby OSP Pańki – wprowadza się nowe zadanie 

o wartości 85 000 zł; 

Poz. 23a. Przygotowanie studium wykonalności i dokumentacji technicznej na zadanie „Poprawa 

czystości powietrza w Gminie Choroszcz poprzez energię słoneczną – źródło energii i ciepła” – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 50 000 zł; 

Poz. 31 Rozbudowa i adaptacja budynku na świetlicę wiejską w Konowałach – zwiększa się wartość 

zadania o 25 000 zł; 

Poz. 36a Rozbudowa świetlicy wiejskiej w Pańkach wprowadza się nowe zadanie o wartości 25 000 

zł; 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2017 r. zgodnie z załącznikiem nr 4,  

w którym wprowadza się: 

Poz. II.1.1. Utrzymanie szlaków turystycznych (renowacja oznakowania) – dotacja dla stowarzyszeń – 

zwiększenie o kwotę 800 zł; 

Poz. II.1.3. Zadania powierzone w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi – zwiększenie o kwotę 45 

000 zł; 

Poz. II.1.5. poz. II.1.5a Organizacja i świadczenie usług opiekuńczych i społecznych na zasadzie 

wolontariatu - przenosi się kwotę 5 000 zł z poz. 5 do poz. 5a; 

Poz. II.1.6. Dofinansowanie zadań powierzonych w zakresie kultury i dziedzictwa narodowego – 

zwiększa się o kwotę 13 000 zł; 

Poz. II.1.7. Finansowanie zadań powierzonych w zakresie kultury fizycznej – zmniejsza się o kwotę 

15 000 zł; 

Poz. II.1.8. Dotacje na podstawie art. 27 ust. 2 ustawy z dnia 25.06.2010 o sporcie –  zwiększa się  

o kwotę 15 000 zł; 

Poz.III.1.1. Dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków – wprowadza się nowe 

zadanie o wartości 40 000 zł; 

Poz.III.2.3. Dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 1538B na odcinku 

Choroszcz – Kościuki – wprowadza się nowe zadanie o wartości 350 000 zł; 

Poz.III.2.4 Dofinansowanie kosztów opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę  

z rozbudową drogi powiatowej Nr 1541B Zaczerlany - Gajowniki Kolonia i odcinka drogi powiatowej 
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Nr 1542B droga przez wieś Gajowniki wraz z przebudową mostu na rzece Czaplinianka  

w miejscowości Gajowniki – wprowadza się nowe zadanie o wartości 40 000 zł; 

Poz.III.2.5. Dofinansowanie kosztów opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę  

z rozbudową drogi powiatowej Nr 1537B - przejście przez miejscowość Konowały i miejscowość 

Izbiszcze – wprowadza się nowe zadanie o wartości 30 000 zł; 

Poz.III.2.6. Dofinansowanie budowy ulicy Skandynawskiej położonej na granicy gmin: Białystok  

i Choroszcz – wprowadza się nowe zadanie o wartości 180 000 zł; 

Poz.III.2.7. Dofinansowanie przebudowy przepustu oraz rowu, do którego odprowadzane są wody 

opadowe z ulicy Elewatorskiej do drogi powiatowej w m. Porosły oraz powierzchniowo wody 

deszczowe z terenu wsi Porosły i części wsi Krupniki – wprowadza się nowe zadanie o wartości 21 

653 zł. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2017 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/218/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 

 

 

 

Ad. 5 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, która przedstawił projekty uchwał w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu: 

a) Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się, aby Gmina Choroszcz 

udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 

100 000 zł na przebudowę skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B 

oraz drogi gminnej w miejscowości Klepacze. Pomoc finansowa udzielona w formie 

dotacji celowej stanowi 50% całkowitego kosztu zadania.  

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie przebudowy 

skrzyżowania dróg powiatowych Nr 1549B i Nr 1550B oraz drogi gminnej w miejscowości 

Klepacze. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/219/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 
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b) Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się, aby Gmina Choroszcz 

udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 

30 000 zł na opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową 

drogi powiatowej Nr 1537B - przejście przez miejscowość Konowały i miejscowość 

Izbiszcze. Pomoc finansowa udzielona w formie dotacji celowej stanowi 50% 

całkowitego kosztu zadania. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie dokumentacji 

projektowej na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1537B - przejście przez 

miejscowość Konowały i miejscowość Izbiszcze. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/220/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 

 

c) Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się, aby Gmina Choroszcz 

udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 

40 000 zł na opracowanie dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową 

drogi powiatowej Nr 1541B Zaczerlany - Gajowniki Kolonia i odcinka drogi 

powiatowej Nr 1542B droga przez wieś Gajowniki wraz z przebudową mostu na rzece 

Czaplinianka w miejscowości Gajowniki. Pomoc finansowa udzielona w formie 

dotacji celowej stanowi 50% całkowitego kosztu zadania. Starostwo Powiatowe i 

Powiatowy Zarząd Dróg mogą otrzymać dotację na mosty, przepusty – gmina tego nie 

może. Przy tej okazji możemy jeszcze zrobić ok. 1 km drogi. Jest to dobry montaż 

finansowy dla gminy, ponieważ 50% jest z budżetu państwa jako subwencja, a 

pozostałe 50% po połowie z Powiatem. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 

dokumentacji projektowej przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 1541B Zaczerlany 

- Gajowniki Kolonia i odcinka drogi powiatowej Nr 1542B droga przez wieś Gajowniki wraz 

z przebudową mostu na rzece Czaplinianka w m. Gajowniki. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/221/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 25) 

 

d) Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się, aby Gmina Choroszcz 

udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 
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5 000 zł na realizację Programu Profilaktycznego "Zdrowy rozwój - dobry start" 

(badanie słuchu, wzroku i wad postawy obejmujące dzieci z terenu gminy Choroszcz 

uczący się w lokalnych szkołach podstawowych). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie dotacji na realizację Programu Profilaktycznego „Zdrowy rozwój - dobry start". 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/222/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 26) 

 

e) Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się, aby Gmina Choroszcz 

udzieliła pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 

350 000 zł na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1538B na odcinku 

Choroszcz – Kościuki. Pomoc finansowa udzielona w formie dotacji celowej stanowi 

50% całkowitego kosztu zadania. 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie 

dotacji na przebudowę z rozbudową drogi powiatowej Nr 1538B na odcinku Choroszcz – 

Kościuki. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/223/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 27) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Burmistrz Choroszczy przedstawił projekt uchwały w sprawie aktualizacji 

Zintegrowanej Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2016-2025. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje się aktualizację zapisów Zintegrowanej 

Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2016-2025 poprzez wskazanie listy projektów 

inwestycyjnych, będącej uszczegółowieniem następujących działań: 

1) „1. Rozbudowa systemu sieci kanalizacji sanitarnej w gminie” oraz „2. Rozbudowa 

systemu sieci wodociągowej w gminie”  

- w ramach celu strategicznego „3.2 Rozwój sieci wodno-kanalizacyjnych”. 
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2) „9. Modernizacja systemu ciepłowniczego z zastosowaniem odnawialnych źródeł 

energii”  

- w ramach celu strategicznego „3.3 Ochrona przyrody”. 

Chodzi o zdobycie większej ilości punktów przy składaniu wniosków o środki z Programu 

Obszarów Wiejskich. Załącznik inwestycyjny potrzebny jest z uwagi na stacje uzdatniania 

wody realizowane w Rogowie i Złotorii, na które chcemy zdobyć środki pozabudżetowe. 

 

Radny Piotr Dojlida zapytał: czy w związku z tak szerokim zakresem inwestycji planowana 

jest podwyżka cen wody i ścieków? Zwrócił uwagę, że na naszym terenie stawki te są na 

bardzo wysokim poziomie, a powinniśmy dążyć do uzyskania poziomu cen jak w gminie 

Wasilków, Supraśl. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że na następną Sesję zostanie zaproszony Prezes 

Spółki ZEC – Wod w Choroszczy, aby wypowiedział się w kwestii ewentualnych podwyżek 

stawek cen wody i ścieków. 

 

Radny Piotr Waczyński zwrócił uwagę, że w załączniku inwestycyjnym pominięto wykonanie 

kanalizacji sanitarnej w ulicy Kolonia Gaj, gdzie jest największa zabudowa. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że ma to związek z wyznaczonymi wcześniej 

granicami aglomeracji, ale inwestycje będą wykonywane w miarę kompleksowo. 

 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie aktualizacji Zintegrowanej Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2016-2025. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/224/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 28) 

 

 

Ad. 6 – 
 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrała Przewodnicząca Rady, 

która poinformowała, że mieszkańcy proponują nadanie drodze wewnętrznej położonej we 

wsi Krupniki gmina Choroszcz na części działki o numerze geodezyjnym 96/20, 

przebiegającej od ulicy ul. Krokusowej w kierunku ulicy Szmaragdowej nazwę „Irysowa”. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Krupniki. 

 

 W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/225/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 29) 
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Ad. 7 – 

 

 Projekt uchwały dotyczący współdziałania z Miastem Białystok przy budowie  

i przebudowie ulic położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina Choroszcz chce współdziałać z Miastem 

Białystok w zakresie realizacji w 2017 roku przedsięwzięcia inwestycyjnego, polegającego na 

zaprojektowaniu, budowie i przebudowie dróg gminnych położonych na granicy gmin 

Białystok i Choroszcz, tj. ulic: Granicznej (od ulicy Łąkowej do ulicy Klepackiej) i ulicy 

Skandynawskiej (od ulicy ks. Pawła Grzybowskiego do ulicy Litewskiej). Na finansowanie 

tego przedsięwzięcia proponuje przeznaczyć środki z budżetu Gminy w łącznej kwocie 1 380 

000 zł, w tym: 

a) na inwestycję dotyczącą ulicy Granicznej – 1 200 000 zł (w tym dotacja z Miasta Białystok 

– 600 000 zł, nie więcej niż 50% poniesionych wydatków); 

b) na inwestycję dotyczącą ulicy Skandynawskiej – 180 000 zł, nie więcej niż 30% 

poniesionych wydatków - w formie dotacji, która będzie przekazana Miastu Białystok. 

Szczegółowe zasady współdziałania Gminy Choroszcz z Miastem Białystok określi 

porozumienie międzygminne. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy budowie i przebudowie ulic 

położonych na granicy gmin Białystok i Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały – 0 głosów 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 
 

(uchwała Nr XXIII/226/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 30) 

 

 

Ad. 8 – 

 

Głos ponownie zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały  

w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy przebudowie przepustu w ulicy 

Sportowej w miejscowości Porosły. 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina Choroszcz chce współdziałać z Miastem 

Białystok w zakresie realizacji w 2017 roku przedsięwzięcia inwestycyjnego polegającego na 

przebudowie przepustu oraz rowu, do którego są odprowadzane wody opadowe z ul. 

Elewatorskiej na odcinku od wylotu kanalizacji deszczowej (w KD4L) do drogi powiatowej 

w miejscowości Porosły oraz odprowadzającego powierzchniowo wody deszczowe z terenu 

wsi Porosły i części wsi Krupniki. Na finansowanie tego przedsięwzięcia przeznacza się 

środki z budżetu Gminy w wysokości nie wyższej niż 35% szacunkowej wartości zamówienia 

tj. kwocie 21.652,81 zł. Szczegółowe zasady współdziałania Gminy Choroszcz z Miastem 

Białystok określi porozumienie międzygminne. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie współdziałania z Miastem Białystok przy przebudowie przepustu 

w ulicy Sportowej w miejscowości Porosły. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych, w tym Barbara Walesiuk. 

 

(uchwała Nr XXIII/227/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 31) 

 

 

Ad. 9 – 

 

Burmistrz Choroszczy wprowadził w temat dotyczący uchwały w sprawie projektu 

dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów, prowadzonych przez Gminę 

Choroszcz, do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, ze przedstawiony projekt uchwały ma na celu 

dostosowanie sieci szkół na terenie Gminy Choroszcz do wymogów wprowadzonych ustawą 

z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę – Prawo oświatowe.  Zespół Szkół 

w Choroszczy, w którego skład wchodzi: Publiczne Gimnazjum im. Ks. Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Choroszczy, Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza w Choroszczy, 

Publiczne Liceum Ogólnokształcące w Choroszczy – z dniem 1 września 2017 r. stanie się 

ośmioletnią szkołą podstawową.  Do tej szkoły zostaną włączone klasy II i III w roku 

szkolnym 2017/2018 i klasy III w roku szkolnym 2018/2019 Publicznego Gimnazjum w 

Choroszczy. Nowoczesny budynek przy ul. Powstania Styczniowego 26a posiada 

odpowiednią bazę do prowadzenia zajęć dla uczniów kl. IV-VIII. Natomiast budynek przy ul. 

Powstania Styczniowego 1 został w ostatnich latach specjalnie dostosowany do potrzeb 

uczniów kl. I-III i oddziału przedszkolnego w szkole. Szkoły Podstawowe w Kruszewie i w 

Złotorii staną się ośmioklasowymi szkołami podstawowymi. Wprowadzona sieć szkół i ich 

obwody nie spowodują zmiany czasu i organizacji dowożenia dzieci do szkół podstawowych 

(maksymalna odległość ok. 9 km, maksymalny czas dowozu ok. 20 min.). 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów, 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz, do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 

ustawą - Prawo oświatowe. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/228/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 32) 
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Ad. 10 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, Burmistrz Choroszczy 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy prowadzonym przez 

Gminę Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje ustalić dla dzieci w wieku do lat 5 opłatę 

za każdą rozpoczętą godzinę świadczeń udzielanych przez przedszkole w wysokości 1 zł za 

godzinę zajęć dla dzieci – nie będzie opłat dla dzieci 6-letnich. 
 

 Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II w Choroszczy prowadzonym przez Gminę Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/229/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 33) 

 

 

Ad. 11 – 

 

 Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat związany  

z powołaniem Rady Seniorów Gminy Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Rada Seniorów ma charakter konsultacyjny, 

doradczy i inicjatywny. Podejmuje działania w celu pobudzania aktywności obywatelskiej 

osób starszych, integracji środowiska osób starszych oraz wzmacniania udziału seniorów w 

życiu społeczności lokalnej gminy Choroszcz, w szczególności poprzez: opiniowanie 

projektów uchwał przesłanych przez podmioty posiadające inicjatywę uchwałodawczą, 

współpracę z władzami gminy przy opiniowaniu i rozstrzyganiu istotnych problemów 

dotyczących potrzeb i oczekiwań mieszkańców, zwłaszcza osób w wieku senioralnym. 

Kandydować do Rady Seniorów może ten, kto jest mieszkańcem gminy Choroszcz i ukończył 

co najmniej 60 rok życia. Kandydatów do Rady Seniorów mogą zgłaszać: 

1) organizacje pozarządowe i inne podmioty działające na rzecz osób starszych, 

2) Burmistrz Choroszczy, 

3) stałe komisje Rady Miejskiej w Choroszczy, 

4) co najmniej piętnastu seniorów zamieszkałych na terenie gminy Choroszcz, przy czym za 

seniora uważa się osobę powyżej 60 roku życia.  

Jeżeli do Rady Seniorów zgłosi się więcej niż 15 kandydatów, Rada Miejska w Choroszczy 

przeprowadza wybory w głosowaniu tajnym. Członkowie Rady Seniorów pełnią swoje 

funkcje społecznie. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie powołania Rady Seniorów Gminy Choroszcz i nadania jej statutu. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/230/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 34) 

 

 

Ad. 12 – 

 

Projekt uchwały dotyczący uzupełnienia składu Komisji Inwentaryzacyjnej przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że w związku z wygaśnięciem członkostwa Izabeli 

Jeniec – Kardasz w Komisji Inwentaryzacyjnej z uwagi na wygaśnięcie mandatu radnego 

zachodzi konieczność wyboru nowego jej członka. Komisje zaproponowały kandydaturę 

radnego Piotra Waczyńskiego (kandydat wyraził zgodę). 
 

Na zapytanie Przewodniczącej Rady – innych propozycji nie zgłoszono. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie uzupełnienia składu Komisji Inwentaryzacyjnej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/231/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 35) 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 13.23 – 13.48 

 

 

Ad. 13 – 

 

Burmistrz Choroszczy wprowadził w temat dotyczący uchwały w sprawie określenia zasad 

i trybu udzielania z budżetu gminy dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje przyjąć treść Regulaminu udzielania z 

budżetu gminy dotacji celowej na dofinansowanie kosztów budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Choroszcz, które zapewniają oczyszczenie ścieków 

bytowych w stopniu umożliwiającym odprowadzenie ich do gleby lub wody zgodnie z 

obowiązującymi przepisami. Dofinansowanie udzielane jest w formie dotacji celowej na 

podstawie złożonego wniosku. Wnioski wraz z załącznikami będą przyjmowane w 

nieprzekraczalnym terminie do 31 maja każdego roku w Urzędzie Miejskim w Choroszczy. 

Wnioskujący na budowę przydomowej oczyszczalni ścieków może uzyskać dotację w 

wysokości 50 % udokumentowanych poniesionych kosztów brutto, ale nie więcej niż  

4.000,00 zł. 
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Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania z budżetu gminy dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków na terenie Gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXIII/232/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 36) 

 

 

Ad. 14 – 

 

Głos zabrał, upoważniony przez Burmistrza, pracownik Referatu Geodezji, Rolnictwa i 

Gospodarki Przestrzennej Urzędu Miejskiego w Choroszczy, który przedstawił projekty 

uchwał: w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz oraz przystąpienia do zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie wsi 

Porosły. 

 

Roman Kuźmicki wyjaśnił, że przedmiotem pierwszej zmiany będzie dopuszczenie w 

ustaleniach planu możliwości realizacji budynków mieszkalnych jednorodzinnych z dachami 

płaskimi na obszarze całej gminy, z wyjątkiem terenu położonego w granicach ochrony 

konserwatorskiej. 
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/233/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 37) 

 

Następnie Roman Kuźmicki wyjaśnił, że kolejna zmiana miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz, w granicach administracyjnych 

obejmujących wyodrębnione obszary funkcjonalne, zatwierdzonego uchwałą Nr 

XXVII/244/01 Rady Miejskiej w Choroszczy z dnia 27 grudnia 2001 r., dotyczy obszarów 

położonych w obrębie wsi Porosły: 

1) na południe od drogi krajowej nr 8 i na zachód od ul. Krętej, 

2) na wschód od drogi powiatowej nr 1551 B, 

3) na zachód od granicy administracyjnej miasta Białystok. 

 
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie wsi Porosły. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/234/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 38) 

 

 

Ad. 15 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad Sesji, Burmistrz Choroszczy 

przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Miastem Białystok 

porozumienia międzygminnego w sprawie powierzenia Miastu Białystok zadań własnych 

Gminy w zakresie roweru publicznego. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że proponuje zawarcie przez Gminę Choroszcz z 

Miastem Białystok porozumienia międzygminnego powierzającego Miastu Białystok zadanie 

własne Gminy w zakresie organizacji i prowadzenia systemu roweru publicznego. Chodzi o 2 

stacje rowerów miejskich po 10 stanowisk – przy Rynku 11-go Listopada oraz przy Placu 

Brodowicza w Choroszczy.  
 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z Miastem Białystok porozumienia 

międzygminnego w sprawie powierzenia Miastu Białystok zadań własnych Gminy w zakresie 

roweru publicznego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/235/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 39) 

 

 

Ad. 16 – 

 

 Projekt uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych na terenie gminy 

Choroszcz przedstawił Zastępca Burmistrza Choroszczy. 

 

Zastępca Grzegorz Gabrian wyjaśnił, że z uwagi na konieczność poszerzenia pasa drogowego 

– proponuje zaliczyć do kategorii dróg gminnych drogę we wsi Porosły-Kolonia położoną na 

terenie gminy Choroszcz. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych na terenie gminy Choroszcz. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXIII/236/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 40) 

 

 

Ad. 17 – 
 

Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację Burmistrza o wysokości jednorazowej 

opłaty z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego zmianą miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego tzw. „renty planistycznej'', o której mowa w art. 36 ust. 4 

w/w ustawy. W 2016 r. zakończono ostatecznymi decyzjami 11 postępowań (w tym 3 

postępowania umorzono), ogólna wartość ustalonych opłat 228 942,60 zł. 

        (informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 18 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - XXII - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

 

Ad. 19 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

 
I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- podpisanie umowy ze stroną Białoruską w zakresie aplikacji o środki zewnętrzne w ramach programy 

transgranicznego Polska-Białoruś-Ukraina;  

- udział w spotkaniach z włodarzami gmin ościennych w zakresie realizacji wspólnych, międzygminnych 

inwestycji (np. z Wiceprezydentem Białegostoku, z Burmistrz Łap); 

- wielokrotny udział w spotkaniach z kierownictwem Urzędu Marszałkowskiego  

w Białymstoku, m.in. z Dyrektor Departamentu Rozwoju Obszarów Wiejskich Elżbietą Filipowicz w sprawie 

realizowania w gminie nowych inwestycji; 

- kontynuacja indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie jednostkowych problemów 

w sprawie przekształcenia działek (np. we wsi Ogrodniki, w Kościukach), a także, między innymi, ws. 

dzierżawy, sprzedaży i przekształceń gruntów i nieruchomości, zniesienia współwłasności; miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego, poprawy sieci wodno-kanalizacyjnej i sanitarnej, budowy wodociągów, 

inwestycji czy prowadzenia działalności gospodarczej;  

- kontynuacja indywidualnych spotkań sołtysami sołectw w gminie Choroszcz oraz przewodniczącymi osiedli w 

mieście Choroszcz, a także z mieszkańcami miasta i wsi gminy Choroszcz bieżących spraw funkcjonowania 

wspólnot gminnych; 

- udział w spotkaniach z przedsiębiorcami w zakresie inwestycji i prowadzenia działalności gospodarczej na 

terenie gminy Choroszcz ; 
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- kontynuowanie rozmów w zakresie transportu publicznego na terenie gminy  

z przedstawicielami zewnętrznych przewoźników; 

- udział w zebraniach związanych z działalnością Lokalnej Grupy Działania „Narew” –  

w Zebraniu Zarządu, w Walnym Zgromadzeniu;  

- udział w Walnych Zebraniach gminnych jednostek OSP – w Pańkach, w Złotorii,  

w Choroszczy; 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami lokalnych jednostek OSP w zakresie ich działalności, jak również 

korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy doposażenia tych podmiotów w nowy sprzęt ratowniczo-

gaśniczy (np. OSP Izbiszcze, udział w zjeździe OSP  

w Turośni Dolnej; kontynuowanie procesu doposażanie jednostek OSP z terenu gminy Choroszcz w niezbędny 

sprzęt ratowniczo-gaśniczy); 

- udział w spotkaniach z władzami ZECWiK Sp. z o.o. w Choroszczy w zakresie przyszłych inwestycji wodno-

kanalizacyjnych oraz ciepłowniczych realizowanych w gminie Choroszcz. 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami wyższych instytucji samorządowych i rządowych, w tym ze Starostą 

Powiatu Białostockiego, w zakresie realizacji wspólnych inwestycji drogowych na terenie gminy Choroszcz;  

- udział w spotkaniach z podmiotami realizującymi bądź też przygotowującymi realizację inwestycji drogowych 

w gminie Choroszcz; 

- udział w spotkaniach dotyczących projektu partnerskiego: „Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego i 

rowerowego w BOF”;  

- udział w spotkaniach Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego, w tym  

w Walnym Zebraniu członków BOF; 

- spotkania z kierownictwem regionalnych instytucji, jak również z włodarzami województwa podlaskiego, 

powiatu białostockiego miasta Białystok (UM Białystok) oraz włodarzami ościennych gmin w sprawie 

wspólnych inwestycji, w tym drogowych w gminie Choroszcz. 

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną 

- spotkania z kierownictwem instytucji i placówek medycznych działających na terenie gminy 

Choroszcz; 
- spotkania z przedstawicielami organizacji pozarządowych działającymi na terenie gminy Choroszcz  

- udział w spotkaniu z przedstawicielami Organizacji Wspierania Organizacji Pozarządowych w zakresie 

uruchomienia punktu porad dotyczącego ekonomii społecznej;  

- uruchomienie pomocy potrzebującym w postaci ofiarowania darmowego opału (Rogowo, Izbiszcze); 

- udział w spotkaniu z Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Białymstoku.  

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzenie indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół, Zespołu Szkół w Choroszczy oraz przedszkoli 

w gminie Choroszcz, a także dyrektor Żłobka Samorządowego Nr 1  

w Choroszczy – na temat czekających gminę zmian oświatowych, a także bieżącego stanu funkcjonowania 

placówek oświatowych w gminie Choroszcz, bezpieczeństwa dzieci; 

 w zakresie sportu:  

- kontynuacja cyklicznych spotkań z przedstawicielami organizacji sportowych,  

w tym „Narew” oraz innymi LZS w sprawie bieżącej działalności klubów i organizacji sportowych z terenu 

gminy Choroszcz; 

- udział w spotkaniu ws. przyznania stypendium sportowego;  

- udział w spotkaniu ws. klubu sportowego; 

- uhonorowanie nagrodami uczestników Ligi; 

- współorganizacja, wraz z Miejsko-Gminnym Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy oraz Podlaskim Klubem 

Morsów, cyklu Choroszczańskich Morsowań (szerokie zainteresowanie wydarzeniami zarówno uczestników 

oraz mediów);  
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 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

w zakresie współpracy nad współorganizacją lokalnych wydarzeń gminnych;  

- udział w spotkaniach z lokalnymi organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań  

w zakresie kultury, sportu i rekreacji na terenie gminy Choroszcz; 

- udział w spotkani ws. realizacji wydarzenia pn. „Brawo dla Mam”. 

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- brał udział w Opłatku Sybiraków ; 

- przyjął zaproszenie na VI Międzyszkolny Konkurs Kolęd i Pastorałek w Szkole Podstawowej w Kruszewie; 

- przyjął zaproszenie na Turniej Strzelecki w Choroszczy; 

- przyjął zaproszenie na wydarzenie ,,Olszewo Wrzesień 1939 r." w Sali Rycerskiej w Muzeum Wojska w 

Białystok; 

- przyjął zaproszenia na zbiórkę Gromady Zuchowej;  

- prowadził rozmowy ws. promocji gminy  

- brał udział w uroczystościach związanych z 98. rocznicą wyzwolenia Choroszczy. 

 

 

 

Ad. 20 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym ( w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 

 

      

 

Ad. 21 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Jacek Jasiński poprosił o poprawienie stanu ulic: Chabrowa, Konwaliowa, 

Magnoliowa i Rumiankowa w Choroszczy. 

 

Radny Jacek Dąbrowski korzystając z przyniesionej próbki wody pobranej z kranu w bloku 

przy Alei Niepodległości poprosił o interwencję w sprawie złej jakości wody pod względem 

czystości. Poinformował, że poruszy tą kwestię na spotkaniu Rady Nadzorczej Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Choroszczy. 

 

Radny Piotr Waczyński poprosił o pilne wykonanie chodnika wzdłuż ul. Piaskowej w 

Choroszczy (do skrzyżowania z ul. Kolonia Gaj) z uwagi na bezpieczeństwo pieszych. 

Wskazał także na konieczność naprawienia dróg żwirowych jak tylko pogoda na to pozwoli. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zgłosił wniosek o rozważenie możliwości przedłużenia głównej linii 

gazu podczas przebudowy ul. Sienkiewicza. 

 

Radny Andrzej Kościuczyk zgłosił następujące sprawy: 

1) o wycięcie krzaków i drzew przy drodze gminnej Rogówek – Sz. Kruszewska z uwagi 

na problemy z mijaniem się, 
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2) o wykonanie barierki przy zjeździe na nową drogę do Ruszczan gdzie jest wykopany 

rów, 

3) o wykonanie chodnika przy sklepie w Rogowie (przedłużenie) przy wykorzystaniu 

materiału z odzysku. 

 

Radny Piotr Siemieniuk zwrócił się z prośbą w imieniu mieszkańców wsi Mińce aby 

wyrównać drogę na odcinku: Mińce przez Kolonię Mińce do drogi łączącej Trypucie z 

Niewodnicą.  Jego zdaniem należy użyć lepszego materiału ( nie piasku z gliną), a równanie 

powinno umożliwiać odpływ wody z drogi. 

Wskazał także na potrzebę wykonania remontu placu zabaw za przedszkolem, który jest w 

fatalnym stanie oraz naprawienia schodów do przedszkola. 

 

Radna Barbara Walesiuk poprosiła o naprawienie dróg na terenie jej okręgu: Łyski, Jeroniki, 

Porosły i Porosły Kolonia. 

 

Radny Marian Kosakowski poruszył temat ptasiej grypy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

1) ptasia grypa – sięgnęła naszych granic w Złotorii i Babinie; jesteśmy w kontakcie z 

wojewódzkim lekarzem weterynarii, otrzymaliśmy zarządzenie wojewody, o którego 

treści poinformujemy mieszkańców; 

2) równanie dróg - zrobiliśmy próbę wyrównania, ale pogoda nie sprzyja takim pracom 

więc jak tylko się poprawi jesteśmy w gotowości by zacząć działania; odbył się 

przetarg na dostawę kruszywa – będziemy chcieli zrobić drogi lepszym kruszywem 

(wyrównać, wykorytować); 

3) jakość wody – jak widać po przyniesionej próbce woda jest czysta tylko „coś” po 

drodze zebrała z rur; jest w kontakcie z prezesami: Spółki ZEC – Wod i Spółdzielni 

Mieszkaniowej, którzy także prowadzą wspólne rozmowy w tej kwestii; 

4) chodnik w Rogowie – spróbujemy wykonać z materiału z odzysku; 

5) krzaki i barierki przy drodze – jeśli są wskazania to podejmiemy działania; 

6) plac zabaw w Barszczewie zostanie sprawdzony; 

7) sprawa gazu – rok temu odbył spotkanie z przedstawicielem Gazowni i PZD (jako 

właściciela ulic: Sienkiewicza, Branickiego, Mickiewicza, Dominikańskiej), na 

którym wyraźnie powiedzieliśmy, że chcemy ulice Sienkiewicza i Branickiego zrobić 

w 2016 roku – niestety inwestycja przesunęła się w czasie. Niestety nie może zmusić 

Spółki Gazowej do pewnych decyzji, ale próby rozmów są nadal prowadzone. Trzeba 

jednak pamiętać, że nie możemy ze względu na gaz zrezygnować z wymienionych 

inwestycji drogowych mając 65% dofinansowania (ok. 2 mln zł); brany jest pod 

uwagę wariant przejścia przez prywatne działki, niestety zdarza się i tak, że koszt 

przyłącza gazowego zniechęca do podłączenia; 

8) chodnik w ul. Piaskowej może być wykonany w ramach współpracy w porozumieniu 

z Powiatem, na dotychczas przyjętych zasadach. 
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Ad. 22 – 

 

Kazimierz Zajkowski, sołtys wsi Porosły zapytał czy w Porosłach będzie wykonywana 

kanalizacja sanitarna. 

 

Dariusz Koda, sołtys wsi Porosły-Kolonia poruszył temat poszerzenia pasa drogowego drogi, 

w sprawie której podjęto dziś uchwałę: przypomniał, że mieszkańcy odstąpili po 3 m na 

poszerzenie tej drogi, postawili ogrodzenie i dalsze poszerzenie powyżej 12 m nie powinno 

nastąpić. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że dopiero zlecona dokumentacja określi szerokość tej 

drogi. 

 

Róża Urban, sołtys wsi Zaczerlany zapytała o możliwość uzyskania, na wzór Białegostoku, 

dofinansowania ze strony Gminy do pieców. 

 

Wojciech Cymbalisty, Prezes Fundacji Pole Kultury zaprosił wszystkich na mające się odbyć 

warsztaty pn. „Ewaluacja- podsumowanie Budżetu Obywatelskiego miasta Choroszcz” – 

2.03.2017 r. w M-G CKiS w Choroszczy. 

 

Anna Domaszuk sołtys wsi Krupniki zgłosiła następujące sprawy: 

1) potrzebę wycięcia 2 dużych topoli rosnących prawdopodobnie w pasie drogowym – 

posesja przy ul. Lipowej 9; 

2) zainterweniowania w sprawie żywopłotu przy posesji ul. Makowa 3, który 2 m 

wchodzi w pas drogowy i jest problem z przejazdem. 

 

Andrzej Łukaszewicz, sołtys wsi Sienkiewicze poruszył następujące sprawy: 

1) czy będzie robiona ścieżka rowerowa przez Sienkiewicze, 

2) czy będzie doprowadzony gaz do Choroszczy i okolicznych miejscowości, 

3) wskazał na konieczność naprawy drogi Choroszcz – Sienkiewicze, w której po zimie 

są ubytki w nawierzchni. 

 

Jacek Mikulski sołtys wsi Oliszki zgłosił prośbę p. Rogowskiej zam. Oliszki 50 (kolonia) o 

zabranie starych psów z jej posesji, których schronisko nie chce zabrać. Zwrócił także uwagę, 

że jej płot stoi w pasie drogowym drogi , która ma być remontowana. 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając odpowiedzi wyjaśnił, że: 

1) problem z psami w Oliszkach zostanie wyjaśniony, a pomoc udzielona w miarę 

możliwości, 

2) ponownie przypomniał, że nie ma wpływu na kierunek inwestycji Zakładu 

Gazowniczego – pytania w tej sprawie należy kierować bezpośrednio do Zakładu, 

3) przygotowujemy się do przetargu i następnie ścieżka w Sienkiewiczach będzie 

realizowana, 

4) sprawy zgłoszone przez sołtys Krupnik zostaną wyjaśnione pod kątem ich położenia w 

pasie drogowym, 

5) Białystok dofinansowuje wymianę pieców poprzez różne programy, które nie dotyczą 

gminy Choroszcz – nie przewidujemy dofinansowania do pieców prywatnych z 

budżetu gminy, 
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6) kanalizacja sanitarna w Porosłach będzie obejmowała część wsi – niektóre ulice 

zostały ujęte w przygotowywanym wniosku na nową perspektywę finansową 2014-

2020. 

 

 

Ad. 23 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
    Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 


